



## Master Program in Critical Care and Emergency Nursing "Credit Hours System"

Faculty of nursing - Mansoura University



### Goal & Objectives of Program

It aims to prepare highly competent nurses with advanced knowledge who are capable of providing specialized, evidence-based nursing care in critical care and emergency setting. Equip students with the clinical skills, critical thinking, and leadership abilities necessary to manage complex and emergency medical conditions.

**First semester:**  
it lasts for 14 weeks (minimum 8 credit hours and maximum 14 credit hours). During which, students study core specialty and specialized courses in the student's specific subspecialty, followed by end-of-semester exams.

**Second semester :**  
it lasts for 14 weeks (12 for coursework and 2 for supervisors meetings prepare the research proposal). It includes specialized courses in the general field of the program, including practical training courses, followed by end-of-semester exams.

**Third semester: it**  
lasts for 15 weeks (minimum 6 credit hours). It includes introductory courses, followed by a two-week exam period.

### Studying and Training Duration

**"Total: 45 Credit Hours 3 Semesters "**



### Master Program in Critical Care and Emergency Nursing

### Requirements

- 2 credit hours in the second semester for developing Research proposal.
- At least 1 year work experience
- 6 credit hours For Fulfilling Thesis.



### Application Time

#### Application dates:

**For Egyptians:** from August 1 to August 18

**For international students:** throughout the year

### For more information

**Local**  
+20 (50) 2200369

**international**

+20 (50) 2200368

**Our Contact**  
[enursing@mans.edu.eg](mailto:enursing@mans.edu.eg)

[nuroffice@mans.edu.eg](mailto:nuroffice@mans.edu.eg)



## برنامج الماجستير في تمريض الرعاية الحرجية والطوارئ نظام الساعات المعتمدة



### كلية التمريض - جامعة المنصورة

#### الهدف من البرنامج

يهدف البرنامج إلى إعداد ممرضين وممرضات يتمتعون بكفاءة عالية ومعرفة متقدمة، قادرين على تقديم رعاية تمريضية متخصصة قائمة على الأدلة في حالات الرعاية الحرجية والطوارئ. وتزويذ الطالب بالمهارات السريرية والتفكير النقدي والمهارات القيادية الازمة لإدارة الحالات الطبية المعقدة والطارئة.

#### الفصل الدراسي الثالث:

الفصل الدراسي الثالث: مدة 15 أسبوعاً (6 ساعات معتمدة كحد أدنى). يتضمن مقررات تمهيدية، تليها فترة امتحانات لمدة أسبوعين.

#### الفصل الدراسي الثاني:

يستمر لمدة 14 أسبوعاً (12 أسبوعاً للواجبات الدراسية، وأسبوعان لاجتماعات المشرفين، وإعداد مقترن البحث). يتضمن دورات متخصصة في مجال البرنامج العام، بما في ذلك دورات تدريبية عملية، تليها امتحانات نهاية الفصل الدراسي.

#### الفصل الدراسي الأول:

يستمر لمدة 14 أسبوعاً (الحد الأدنى 8 ساعات معتمدة والحد الأقصى 14 ساعة معتمدة). يدرس الطالب خلاله مقررات التخصص الأساسية والمتخصصة في تخصصهم الفرعي، تليها امتحانات نهاية الفصل الدراسي.

#### فترة التدريب

#### المجموع:

45

ساعة معتمدة (3 فصول دراسية)



#### برنامج الماجستير في تمريض الرعاية الحرجية والطوارئ

#### المتطلبات الدراسية

- 2 ساعة معتمدة في الفصل الدراسي الثاني لتطوير مقترن البحث.
- خبرة عمل لا تقل عن سنة واحدة.
- 6 ساعات معتمدة لإنجاز الرسالة.



#### موعد التقديم

**مواعيد التقديم  
للمصريين: من 1 أغسطس  
إلى 18 أغسطس  
لل洛افدين: طوال العام**

#### للمزيد من المعلومات

Local  
+20 (50) 2200369

international

+20 (50) 2200368

للتواصل:  
[www.reallygreatsite.com](http://www.reallygreatsite.com)